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aan ZUHAL DEMIR
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

Bosuitbreiding  -  Initiatieven

Vlaanderen is een van de meest bosarme regio’s in Europa. In 2019 bond Bos+ de kat de 
bel aan, ze brachten verslag uit over de toestand van de huidige oppervlakte bos en 
bosuitbreiding in Vlaanderen. De conclusie toonde aan dat de inspanningen voor 
bosuitbreiding in Vlaanderen, sinds de eeuwwisseling, veel te karig waren.

De minister gaf aan dat ze het huidige tempo aan bosuitbreiding, dat tussen 2014 en 
2018 jaarlijks ongeveer 60 hectare extra bos bedroeg, wou vervijfvoudigen. Ze wou dit 
doel verwezenlijken aan de hand van verschillende beleidsinstrumenten zoals subsidies, 
grondaankopen, plantacties, …

1. Op de bosteller staat de teller op 1.169.727 nieuwe bomen en 282,4 hectare nieuw 
bos (+208,6 hectare compensatiebos). 

a) Ligt deze toename in de lijn der verwachtingen volgens de minister? Zo niet, 
waarom is er vertraging opgelopen?

b) Hoeveel werd er gerealiseerd in 2019, 2020 en 2021 en waar werd extra bos 
gecreëerd ?

2. Op 1 november 2020 werd een nieuwe subsidieregeling van kracht waarbij onder 
meer de regeling inzake subsidiëring van het grondwaardeverlies in geval van 
bebossing werd opgeheven. 

a) Hoeveel extra bomen en hectare bos heeft deze regeling opgeleverd? 

b) Hoeveel projecten werden al ingediend en goedgekeurd?

c) Hoe groot is het uitgereikte subsidiebedrag?

3. In de Blue Deal waren er verscheidene projecten die aanstalten maakten om extra 
bomen bij te planten. 

Hoeveel extra bomen heeft dit opgeleverd en hoeveel bomen komen er bij per 
provincie, per regio, per centrumstad? 

4. Hoeveel bomen werden door het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) gekapt in 
2019, 2020 en 2021 in het kader van bosbeheer? Graag de cijfers per bos.

5. Hoeveel heeft de kap van bomen opgeleverd in 2019, 2020 en 2021?

6. Is de minister van plan de opbrengst van houtkap te investeren in nieuwe bomen of 
aankoop van nieuwe gronden voor bosuitbreiding en wordt automatisch bij kap een 
vervangingsaanplant op een andere locatie of op dezelfde locatie opgelegd? Hoeveel 
werden er door ANB aangeplant gedurende die 3 jaar (per jaar), al of niet in 
samenwerking met steden en/of andere overheden?
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1. a) Het vooropgestelde doel was 420 ha op het einde van het vorige plantseizoen. We 
behaalden effectief 280 ha. Dit is 67% van het beoogde doel. Daarnaast werden in 
deze periode ook minstens 208 ha compensatiebossen geplant. 

Er werd in totaal wel al 1.000 hectare bebosbare grond aangekocht waarvan 644 
hectare door ANB en VLM. Dit is 51,5 procent van de vooropgestelde 1.250 hectare 
bosuitbreiding te realiseren door de Vlaamse overheidsdiensten. Het 
bebossingstempo is vervijfvoudigd ten opzichte van de vorige legislatuur. We 
moeten nog op kruissnelheid geraken, maar 1.000 hectare grond vinden op 
anderhalf jaar tijd is absoluut niet slecht. 

De nieuwe subsidies voor bebossing en de subsidie voor de aankoop van gronden 
door lokale besturen zijn nog maar recent in voege (respectievelijk 1 november 
2020 en 1 december 2020). We blijven inzetten op het verhogen van de bekendheid 
ervan. Ondertussen is er een centrale plaats -  de bosteller – waar alle informatie 
en tools worden samengebracht om dit programma zo gebruiksvriendelijk mogelijk 
te ondersteunen. Ik zet er communicatief zwaar op in om het programma een 
bredere bekendheid te geven. In november zal ik hiervoor een nieuwe 
publiekscampagne lanceren naar grondeigenaars.

Partijen bereiken met informatie is stap 1. Die partijen aanzetten om met die nieuwe 
regels en subsidies aan de slag te gaan is stap 2. Om de lokale besturen optimaal 
in te lichten en te begeleiden, heeft het Agentschap Natuur & Bos 2 bijkomende 
relatiebeheerders aangeworven. Ook zijn er ATRIA hierover georganiseerd, 
webinars, info-pakketten, publicaties in relevante tijdschriften…

Tevens werd er bijkomend personeel ter beschikking gesteld bij Natuurpunt, 
Agentschap Natuur & Bos, Bosgroepen en BOS+ om potentiële bebossers te 
begeleiden. In dit licht verwacht ik dat de komende jaren deze verder doorgedreven 
acties voor een versnelling zullen zorgen.

b) Momenteel staat de Bosteller op 282,4 ha nieuw bos: 78,1 ha in het plantseizoen 
2019-2020, 202,3 ha in het plantseizoen 2020-2021 en 2,0 ha in het plantseizoen 
2021-2022 (deze laatste melding is een spontane verbossing). In bijlage vindt u 
een geanonimiseerde lijst van alle meldingen tot op heden met de vermelding van 
de gemeente waar de bebossing plaatsvond. In die lijst staat ook de Stad Brugge 
vermeld met een openbaar bos van 0,3 ha. Ik weet dat u ook de komende jaren 
nog initiatieven zal nemen om bij te dragen aan onze bosdoelstellingen, waarvoor 
dank.

2. Er werden – volgens de nieuwe regeling BVR 2020 – 24 aanvragen goedgekeurd voor 
een totaalbedrag van 362.816,17 euro en een oppervlakte van 18,59 ha. Er is nog een 



aantal dossiers in behandeling en er is een instroom van nieuwe aanvragen. 
Volledigheidshalve vermeld ik dat in deze procedure een oppervlakte wordt 
gesubsidieerd. Het aantal bomen kan dus slechts bij benadering worden gegeven. Als 
vuistregel neemt men dat er bij de aanplant van een nieuw bos 2.500 bomen/ha 
worden geplant. 

3. De Blue Deal projecten waar u naar verwijst zijn in opstart- of voorbereidingsfase. Het 
is bijgevolg te vroeg om nu al een gedetailleerd antwoord te bezorgen. 

4. De rapportage van de kappingen wordt uitgedrukt in kubieke meter, niet in aantal 
bomen. Als vuistregel wil ik meegeven dat kleinere bomen minder dan 1m³ omvatten. 
Grote volwassen bomen kunnen tot 5m³ hout bevatten.

Voor de domeinbossen gaat het over volgende cijfers:

 2019: 78.836 m³ en 2.614.873 €;
 2020: 68.035 m³ en 2.275.341 €;
 2021: reeds verkocht 29.846 m³/nog te koop 27.744 m³ en reeds verkocht 

1.709.332 €.

Het is administratief niet mogelijk om de volumes per bos mee te geven.

5. Zie vraag 4.

6. Bij opmaak van een natuurbeheerplan streeft het Agentschap bij de visieontwikkeling 
een neutrale of positieve bosbalans na. Dit garandeert dat het bos- en natuurbeheer 
van het Agentschap op Vlaams niveau en op de planperiode van het natuurbeheerplan 
voor elke kap een vervangingsaanplant op dezelfde of op een andere locatie inhoudt. 
Op basis van de verschillende bestekken gaat het over volgende aantallen: in 2018-
2019 ongeveer 375.000 stuks, in 2019-2020 ongeveer 550.000 stuks en in 2020-2021 
ongeveer 825.000 stuks. In totaal dus meer dan 1,65 miljoen de voorbije 4 jaar en dit 
zowel voor bebossingen en herbebossingen.

BIJLAGE

Aantal ha bos op einde plantseizoen

http://www.vlaamsparlement.be/link?id=13422

